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Protokół Nr 76/23 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 18 grudnia 2023 r. w sali 102 Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego, al. IX Wieków Kielc 3, w godzinach 8.35 – 10.35. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzenie prowadził Pan Andrzej Swajda, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda stwierdził brak wymaganego kworum. Jednakże, 

z uwagi na wcześniejsze zgłoszenie swojego udziału w Komisji radnego Grzegorza Świercza, 

otworzył posiedzenie.  

 

Następnie zapytał, czy są propozycje do porządku obrad. 

W wyniku braku uwag, członkowie Komisji przyjęli następujący porządek: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024-2040. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego na 2024 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 

z przeznaczeniem na wsparcie zadania własnego powiatu z zakresu pomocy społecznej 

dotyczącego specjalistycznego poradnictwa realizowanego w ramach "Telefonu zaufania dla 

osób w kryzysie”. 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej Gminie Nowa Słupia z przeznaczeniem na dofinansowanie 

organizacji 56. Dymarek w Nowej Słupi. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej dla 

Gminy Busko-Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji koncertu pn. Messa  

di Gloria w ramach XXX Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz  

w Busku Zdroju. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu pomocy 

finansowej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Buskiemu pomocy 

finansowej. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

10. Przyjęcie Planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na I półrocze 2024 roku. 

11. Sprawy różne. 

 

Materiały do pkt. 2-9 stanowią załączniki do akt LXVIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, zaś materiał do pkt. 10 stanowi załącznik do akt Komisji Budżetu  

i Finansów. 

 

Ad 2-3. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła (w formie 

prezentacji) projekty uchwał w sprawie: 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024-2040, 

- uchwalenia Budżetu Województwa Świętokrzyskiego na 2024 rok. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Zastępca przewodniczącego Komisji Arkadiusz Bąk, skarbnik województwa i zastępca 

dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia Leszek Król, którzy rozmawiali głównie 

nt. proporcji środków finansowych przeznaczonych na zadania Regionalnego Centrum 

Naukowo – Technologicznego w Podzamczu Chęcińskim (6, 02 mln zł) a dotacji dla 

wojewódzkich sp. zoz (100,10 mln zł), w tym na inwestycje: 90,30 mln zł.  
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Ponadto zastępca przewodniczącego Komisji Arkadiusz Bąk, odnosząc się do kwoty  

3,35 mln zł na Centrum Nauki Leonardo da Vinci, spytał o wysokość – biorąc pod uwagę 

wszystkie źródła dochodu - budżetu Regionalnego Centrum Naukowo – Technologicznego,  

a ile przyniesie zysku z prowadzonych działalności.  

Skarbnik Województwa odpowiedziała, że utrzymanie Centrum kosztuje 12 mln zł, natomiast 

dochody wynoszą około 1 mln zł. Dodała, że ponad 10 mln zł pozyskiwano rocznie w okresie 

pandemii covid-19 i wówczas wpływało więcej środków do budżetu niż stanowiły koszty 

funkcjonowania. Zaznaczyła przy tym, że jest ono jednostką budżetową.  

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda zapytał, z czego wynika aktualizacja strategii. 

Dyrektor Departamentu Inwestycji i Rozwoju Jacek Sułek poinformował, iż w wyniku 

zmiany ustawy, należy strategię zmienić pod kontem zintegrowania i z planem 

zagospodarowania przestrzennego. Nadmienił, że na wykonanie powyższego zostanie 

ogłoszony przetarg. Dodał przy tym, że ceny za tego rodzaju usługi zazwyczaj nie schodzą 

poniżej 100 tys. zł.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda zapytał, jak wygląda kwestia wykorzystywania 

rezerw celowych.  

Skarbnik Województwa wyjaśniła, że zanim ustalone zostaną kwoty rezerw, wszystkie 

departamenty tut. Urzędu i jednostki podległe proszone są o oszacowanie zagrożeń, poprzez 

przeprowadzenie analizy materiałów. Zakończenie perspektywy jest 31 grudnia br., a skutki 

m.in. zwrotów będą ponoszone dopiero w latach następnych. Odniosła się również  

do wykorzystywania rezerw w poprzednich latach. Ponadto zaakcentowała, że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa jest dokumentem sztywnym (w zakresie roku budżetowego ściśle z tym 

rokiem związana). Każda zmiana w trakcie roku budżetowego powoduje, że cała prognoza jest 

do wyrzucenia.  

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda dopytał, czy w Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024-2040 znajdują się środki nieprzypisane. 

 

Skarbnik Województwa udzieliła odpowiedzi na powyższe zapytanie. 
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Arkadiusz Bąk zwrócił uwagę na kwotę 100 tys. zł  

na zakup urządzeń z przeznaczeniem dla Dworu, Oficyny, Ogrodów w RCNT. 

 

Skarbnik Województwa wyjaśniła, że są to środki pieniężne na utrzymanie terenów 

inwestycyjnych, tj. m.in. zakup samojezdnej maszyny do mycia podłóg, traktorek ogrodowy  

z agregatem tnącym do koszenia i pielęgnacji terenów zielonych oraz ogrodów włoskich. 

 

Zastępca Dyrektora Leszek Król zaznaczył, że część obecnie posiadanego sprzętu jest mocno 

wyeksploatowana, natomiast samojezdna maszyna do mycia podłóg ma być pomocna dla 

personelu sprzątającego Centrum Nauki Leonardo da Vinci. 

 

Ad 4. 

Punkt ten dotyczył projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta 

Kielce z przeznaczeniem na wsparcie zadania własnego powiatu z zakresu pomocy społecznej 

dotyczącego specjalistycznego poradnictwa realizowanego w ramach "Telefonu zaufania dla 

osób w kryzysie”. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Ad 5. 

Punkt ten dotyczył projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej Gminie Nowa Słupia z przeznaczeniem na dofinansowanie 

organizacji 56. Dymarek w Nowej Słupi. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda zapytał, o jaką kwotę wnioskowała Gmina Nowa 

Słupia, jak również o całkowite koszty Dymarek. 

 

Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego Małgorzata Rudnicka 

odpowiedziała, że wg wiedzy którą posiada, wnioskowana kwota wynosiła około 200 tys. zł, 

natomiast koszt całej imprezy (wg ubiegłego roku) wyniesie około 600 tys. zł. Ponadto dodała, 

że wydatek pochodzi z kultury.  

 

Radny Marcin Piętak wspomniał, że Regionalna Organizacja Turystyczna od dwóch lat 

włącza się we współorganizowanie powyższego przedsięwzięcia. Ubolewał, że dotacja jest 

dość niska, gdyż jest to charakterystyczne wydarzenie w województwie świętokrzyskim.  
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Ad 6. 

Pani Małgorzata Rudnicka, Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej dla Gminy 

Busko-Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji koncertu pn. Messa di Gloria  

w ramach XXX Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku 

Zdroju. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Ad 7. 

Pan Piotr Kisiel, Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu, Turystyki i Spraw 

Zagranicznych przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu 

pomocy finansowej. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Ad 8. 

Pan Piotr Kisiel, Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu, Turystyki i Spraw 

Zagranicznych przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Buskiemu 

pomocy finansowej. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Ad 9. 

Pani Małgorzata Rudnicka, Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda, który spytał o ilość złożonych wniosków przez 

województwo świętokrzyskie. 

 

Dyrektor Małgorzata Rudnicka wskazała, że w I naborze złożono 10 wniosków, promesy 

uzyskały 4, które wymieniła. Odnośnie II naboru poinformowała, że zostały ponownie 

skierowane wnioski (bez promesy w I naborze) z wyłączeniem WDK w Kielcach, który został  
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złożony do Funduszu Inwestycji Strategicznych, gdzie uzyskał wsparcie. Wartość ogólna 

projektu to 8 mln zł.  

 

Ad 10.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do Planu pracy Komisji na I półrocze 2024 roku. 

 

Ad 11. 

W punkcie „Sprawy różne” głos zabrali: 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda zapytał, na jakim odcinku i co planowane jest na 

drodze wojewódzkiej nr 758. 

 

Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach Maciej Grzeszczak 

wskazał, że planowane są do remontu dwa odcinki kilometrowe, tj.: w Jakimowicach  

i w Byszowie.  

 

Radny Marek Strzała dopytał o planowaną budowę trzeciego pasa drogi w Staszowie. 

 

Dyrektor Maciej Grzeszczak wyjaśnił, iż gmina zobowiązała się opracować dokumentację 

projektową do tego zadania, jednakże w wyniku problemów z projektantem powyższe zostało 

zawieszone w czasie. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Arkadiusz Bąk poruszył kwestię wywiązywania się 

przewoźników z otrzymanych dotacji na realizację połączeń w ramach województwa 

świętokrzyskiego. 

 

Dyrektor Departamentu Infrastruktury, Transportu i Komunikacji Anna Grzela 

zobowiązała się do przygotowania i przekazania informacji na ww. temat.  

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Swajda poinformował, iż w związku z ostatecznym 

niestawieniem się, z ważnych przyczyn, radnego Grzegorza Świercza na posiedzenie, 

głosowanie omówionych projektów uchwał i planu pracy Komisji zostanie przeprowadzone 

przed sesją Sejmiku w dniu 18 grudnia br. 
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Na tym posiedzenie zakończono. 

                                                                                                      Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                                             Andrzej Swajda 

Protokół sporządziła: 

 

Justyna Kobiec - Pronobis    


